



CONFERENCE OF INGOs
OF THE COUNCIL OF EUROPE

CONFERENCE DES OING DU
CONSEIL DE L'EUROPE

CINGO Committee Proposal Form

For General Assembly April 2025

Proposals for new CINGO Committees - including those seeking a new mandate for an existing committee – to be taken to the General Assembly in April 2025 should be made, in English and French, using the standard form below. This should be emailed to the Standing Committee via ruth.allen@basw.co.uk and copied to the Secretariat at ngo-unit@coe.int.

Committee Chairs are advised/

- to read the [Guidelines](#) for CINGO committees to assist in completing this proposal to create a new CINGO committee, and
- to refer to CINGO's [Rules of Procedure](#).

The Standing Committee will review proposals and will liaise with proposers if more information is needed before the proposal can be put to the vote at the General Assembly.

Committees adopted by the General Assembly will have a mandate of two years which may be extended for one year.

If you have any queries or need any help, please contact ruth.allen@basw.co.uk

1. Name of Proposed New Committee/*Nom du nouveau comité proposé:*

CINGO Committee for the International Volunteer Year 2026 (IVY2026)

Comité CINGO pour l'Année internationale des volontaires 2026 (IVY2026)

2. Name of proposer/*Nom du proposant:* Rita Marques and Furkan Sorkuncuk

3. The INGO you represent/*L'OING que vous représentez:* Centre for European Volunteering (CEV) and Volonteurope

4. Your email address/*vo*tre adresse email: rita.marques@cev.be and furkan@volonteurope.eu

5. Summary of the purpose of the committee: (no more than 100 words)/Résumé de l'objectif du comité : (pas plus de 100 mots)

Building on [Parliamentary Assembly Recommendation 1948 \(2010\)](#) and [UNGA RES/78/127](#), the CINGO Committee for IVY2026 will raise awareness of the role of volunteers and volunteer organisations for human rights, community resilience, democracy, defending the Rule of Law and achieving the SDGs.

We will liaise with relevant CoE bodies, including the Permanent Representations of Member States to combat the democratic backsliding and rise of extremist values across Europe. We will develop joint initiatives, webinars and other outputs that leverage the potential of inclusive volunteering in relation to CINGO aims and objectives including sustainable development in a Human Rights Framework.

S'appuyant sur la [Recommandation 1948 \(2010\) de l'Assemblée parlementaire](#) et sur la [résolution 78/127 de l'Assemblée générale des Nations unies](#), le Comité CINGO pour l'Année internationale des volontaires / bénévoles 2026 sensibilisera au rôle des volontaires / bénévoles et des organisations des volontaires / bénévoles pour les droits de l'homme, la résilience des communautés, la démocratie, la défense de l'État de droit et la réalisation des objectifs du Millénaire pour le développement.

Nous assurerons la liaison avec les organes compétents du Conseil de l'Europe, y compris les représentations permanentes des États membres, afin de lutter contre le recul de la démocratie et la montée des valeurs extrémistes dans toute l'Europe. Nous développerons des initiatives conjointes, des webinaires et d'autres produits qui exploitent le potentiel du volontariat / bénévolat inclusif en relation avec les buts et objectifs de CINGO, y compris le développement durable dans un cadre de droits de l'homme.

6. Date of proposal/date de la proposition: 24.02.2025

7. Are you seeking a new/changed mandate for an existing committee/Recherchez-vous un mandat nouveau/modifié pour un comité existant? No/Non

If yes, what is the current name of the committee/Si oui, quel est le nom actuel du comité?

8. Proposed Committee Chair Name, INGO and email address/Nom du président du comité proposé, OING et adresse électronique

Co-chairs/co-présidents

Rita Marques, Centre for European Volunteering (CEV), rita.marques@cev.be

Furkan Sorkuncuk, Volonteuropa, furkan@volonteuropa.eu

9. Every new committee must include members from at least 5 different INGO Heads of Delegation to CINGO and must have at least 7 members in total. Please list below the names and role of INGO representatives and any non-CINGO experts forming the new committee/Chaque nouveau comité doit comprendre des membres d'au moins 5 chefs de délégation d'OING différents auprès des CINGO et doit compter au moins 7 membres au

total. Veuillez énumérer ci-dessous les noms et le rôle des représentants des OING et de tout expert non-CINGO formant le nouveau comité.

1. Rita Marques, Centre for European Volunteering (CEV)
2. Furkan Sorkuncuk, Volonteurope
3. David Lopez, Lifelong Learning Platform (LLL)
4. Ascensio Garcia, Association for Voluntary Action in Europe (AVE)
5. Isuf Halimi, European Centre for Human Rights (ECHR)
6. Goran Miletic, Civil Rights Defenders (CRD)
7. Anne Kraus, CISV International (CISV)
8. Thomas Wüthrich, European Prison Education Association (EPEA)

10. All CINGO committees should relate and contribute to the work of at least one significant workstream within the Council of Europe. Which Council of Europe committee/s of other activity/ies will your committee primarily contribute to/toutes les commissions CINGO devraient être liées et contribuer aux travaux d'au moins un axe de travail important au sein du Conseil de l'Europe. À quel(s) comité(s) du Conseil de l'Europe chargé(s) d'autres activités votre comité contribuera-t-il principalement ?

The Council of Europe has, throughout the last decades, reinforced the importance of volunteering and volunteers in Europe, especially in what concerns youth. A CINGO Committee for the International Volunteer Year 2026 will directly contribute to this priority, while also reaffirming the importance of cooperation between the Council of Europe, its member states, the European Union and other relevant stakeholders, to ensure that volunteering is valorized and volunteers and volunteer organisations are recognized and supported in the different member states of the Council of Europe. To this end, the CINGO Committee will liaise with the Permanent Representations of the Member States to the Council of Europe, to work towards the implementation of possible status for people undertaking a full time, long term voluntary service placement in the CoE member states, something which becomes especially relevant when the placement takes place in a cross-border context. Member States particularly targeted will be those that have signed the support for IVY2026 at the UN in New York, namely: Eastern European States (16): Armenia*, Bulgaria, Croatia, Estonia, Georgia, Hungary, Latvia, Lithuania, Montenegro, North Macedonia, Poland, Republic of Moldova, Serbia, Slovakia, and Slovenia. Western European and other States (11): Belgium, Finland, France, Germany*, Italy, Luxembourg, Netherlands, Portugal, Spain, Sweden, and Türkiye. * Means that they are the main Signatory from the regional group.

The role of the Committee is all the more important considering the rapidly intensifying climate crisis and the role played by volunteers in crisis prevention and response. Volunteers and volunteering are an essential component of Democracy and play an important role in promoting democratic values. As such, this Committee will play an important role in combating the democratic backsliding and rise of extremist values across the member states of the council of Europe.

Building on the on the [Parliamentary Recommendation on Promoting Volunteering in Europe 1778 \(2010\)](#) and the [Parliamentary Recommendation on Promoting Volunteering in Europe 1948 \(2010\)](#), the committee will:

- Raise awareness of the contribution of volunteering and volunteers for social cohesion, democracy and resilience.
- Raise awareness of the value of volunteering for human rights, education and civic participation combating hate speech, extremism and reducing polarisation.

- Raise awareness of and amplify the role of volunteers for the achievement of the sustainable development goals.
- Promote dialogue with CoE Member States to introduce policies that remove inequalities and risk in volunteering
- Promote and adopt intergenerational volunteering programmes for sustainable development
- Raise awareness of the role volunteering plays in reducing inequalities and promote initiatives that engage volunteers from diverse contexts and backgrounds, ensuring gender equality, intergenerational opportunities, and equal opportunities for people with disabilities.

Le Conseil de l'Europe a, tout au long des dernières décennies, renforcé l'importance du volontariat / bénévolat et des volontaires / bénévoles en Europe, en particulier en ce qui concerne la jeunesse. Un Comité CINGO pour l'Année internationale des volontaires / bénévoles 2026 contribuera directement à cette priorité, tout en réaffirmant l'importance de la coopération entre le Conseil de l'Europe, ses États membres, l'Union européenne et d'autres parties prenantes concernées, afin de veiller à ce que le volontariat / bénévolat soit valorisé et que les volontaires / bénévoles et les organisations de volontaires / bénévoles soient reconnus et soutenus dans les différents États membres du Conseil de l'Europe. A cette fin, le Comité CINGO travaillera en liaison avec les Représentations permanentes des États membres auprès du Conseil de l'Europe, afin d'œuvrer à la mise en place d'un éventuel statut pour les personnes effectuant un volontariat / bénévolat à temps plein et à long terme dans les États membres du Conseil de l'Europe, ce qui devient particulièrement pertinent lorsque le volontariat / bénévolat s'inscrit dans un contexte transfrontalier. Les États membres particulièrement ciblés seront ceux qui ont signé le soutien à IVY2026 lors de la réunion des Nations unies à New York, à savoir États d'Europe orientale (16) : Arménie, Bulgarie, Croatie, Estonie, Géorgie, Hongrie, Lettonie, Lituanie, Monténégro, Macédoine du Nord, Pologne, République de Moldavie, Serbie, Slovaquie et Slovénie. États d'Europe occidentale et autres États (11) : Allemagne*, Belgique, Espagne, Finlande, France, Italie, Luxembourg, Pays-Bas, Portugal, Suède et Turquie. * signifie qu'il s'agit du principal signataire du groupe régional.*

Le rôle du Comité est d'autant plus important que la crise climatique s'intensifie rapidement et que les volontaires jouent un rôle dans la prévention et la réponse aux crises. Les volontaires et le volontariat sont une composante essentielle de la démocratie et jouent un rôle important dans la promotion des valeurs démocratiques. En tant que tel, ce Comité jouera un rôle important dans la lutte contre le recul démocratique et la montée des valeurs extrémistes dans les États membres du Conseil de l'Europe.

S'appuyant sur la [Recommandation parlementaire sur la promotion du volontariat en Europe 1778 \(2010\)](#) et la [Recommandation parlementaire sur la promotion du volontariat en Europe 1948 \(2010\)](#), la commission va :

- *Sensibiliser à la contribution du volontariat / bénévolat et des volontaires / bénévoles à la cohésion sociale, à la démocratie et à la résilience.*
- *Sensibiliser à la valeur du volontariat / bénévolat pour les droits de l'homme, l'éducation et la participation civique, en luttant contre le discours de haine, l'extrémisme et en réduisant la polarisation.*
- *Sensibiliser au rôle des volontaires / bénévoles dans la réalisation des objectifs de développement durable et l'amplifier.*

- *Promouvoir le dialogue avec les États membres du Conseil de l'Europe afin d'introduire des politiques qui éliminent les inégalités et les risques liés au volontariat / bénévolat*
- *Promouvoir et adopter des programmes de volontariat / bénévolat intergénérationnel pour le développement durable.*
- *Sensibiliser au rôle que joue le volontariat / bénévolat dans la réduction des inégalités et promouvoir des initiatives qui engagent des volontaires / bénévoles issus de contextes et d'horizons divers, en garantissant l'égalité des sexes, les possibilités intergénérationnelles et l'égalité des chances pour les personnes handicapées.*

11. How can new members find out about and join the committee / Comment les nouveaux membres peuvent-ils découvrir et rejoindre le comité ?

Interested INGOs can contact rita.marques@cev.be and/or furkan@volonteurope.eu / Les OING intéressées peuvent contacter rita.marques@cev.be et/ou furkan@volonteurope.eu.

12. Please summarise how the new committee contribute to and advance the priorities and influence of CINGO and Civil Society within the Council of Europe? (no more than 200 words)/ Veuillez résumer comment le nouveau comité contribue et fait progresser les priorités et l'influence des CINGO et de la société civile au sein du Conseil de l'Europe ? (pas plus de 200 mots)

The committee will, at the request of the Conference of INGOs, or at its own initiative, prepare positions, recommendations, resolutions, reactions, as the basis for dialogue with the other CoE institutions. The committee will organise awareness and training seminars on sustainable development, volunteering and solidarity projects in cooperation with the CoE secretariat and other relevant stakeholders, including the Permanent Representations of the Member States to the Council of Europe. To this end, the Committee will be the catalyst to gather, in the CoE framework, the National Focal Points and / or National Committee representatives established by the Member States according to their UN commitments regarding their support for IVY 2026.

La commission préparera, à la demande de la Conférence des OING ou de sa propre initiative, des positions, des recommandations, des résolutions, des réactions, qui serviront de base au dialogue avec les autres institutions du CdE. La commission organisera des séminaires de sensibilisation et de formation sur le développement durable, le volontariat / bénévolat et les projets de solidarité en coopération avec le secrétariat du CdE et d'autres parties prenantes, y compris les représentations permanentes des États membres auprès du Conseil de l'Europe. À cette fin, le comité servira de catalyseur pour rassembler, dans le cadre du CdE, les points focaux nationaux et/ou les représentants des comités nationaux établis par les États membres conformément à leurs engagements envers les Nations unies concernant leur soutien à l'IVY 2026.

13. Please provide an outline of the new committee's work plan priorities for the first year (April 2025 – April 2026)/ Veuillez fournir un aperçu des priorités du plan de travail du nouveau comité pour la première année (avril 2025 – avril 2026).

Council of Europe and/or CINGO priority topic/area of work	Committee objective/s <i>Objectif(s) du comité</i>	Summary of planned activities April 2025 – October 2025 <i>Sommaire des</i>	Summary of planned activities October 2025 – April 2026 <i>Résumé des activités</i>
--	---	--	--

Thème/domaine de travail prioritaire du Conseil de l'Europe et/ou de la CINGO		activités prévues avril 2025 – octobre 2025	prévues de octobre 2025 à avril 2026
<p>Promote democratic citizen engagement and civic participation.</p> <p><i>Promouvoir l'engagement démocratique des citoyens et la participation civique.</i></p>	<p>Recognition of volunteering as an important mechanism for inclusion, civic participation and democracy.</p> <p><i>Reconnaissance du volontariat / bénévolat comme un mécanisme important pour l'inclusion, la participation civique et la démocratie.</i></p>	<p>Prepare events and position papers on the contributions of volunteering and volunteering infrastructure for meaningful participation and engagement of people in democratic life and civic participation.</p> <p><i>Préparer des événements et des prises de position sur les contributions du volontariat / bénévolat et de l'infrastructure du volontariat / bénévolat à la participation significative et à l'engagement des personnes dans la vie démocratique et la participation civique.</i></p>	<p>Prepare recommendations and/or resolutions, for adoption by the Conference of INGOs.</p> <p><i>Préparer des recommandations et/ou des résolutions, pour adoption par la Conférence des OING</i></p>
<p>Promote equal opportunities and equal treatment for the most vulnerable groups of society.</p> <p><i>Promouvoir l'égalité des chances et l'égalité de traitement pour les groupes les plus vulnérables de la société.</i></p>	<p>Raise awareness of the importance of volunteering in reducing inequalities in society.</p> <p><i>Sensibiliser à l'importance du volontariat / bénévolat dans la réduction des inégalités dans la société.</i></p>	<p>Prepare events and recommendations on reducing inequalities in volunteering and more generally in civil society, specifically inequalities on the basis on gender, age and disabilities.</p> <p><i>Préparer des événements et des recommandations sur la réduction des inégalités dans le volontariat / bénévolat et plus généralement dans la</i></p>	<p>Prepare recommendations and/or resolutions, for adoption by the Conference of INGOs.</p> <p><i>Préparer des recommandations et/ou des résolutions, pour adoption par la Conférence des OING</i></p>

		<i>société civile, en particulier les inégalités fondées sur le sexe, l'âge et les handicaps.</i>	
Promote civil society action on the triple planetary crisis and the human rights consequences.	Promote the celebration of the International Year of Volunteers for Sustainable Development 2026 within the CoE and its Member States.	Prepare events and recommendations focusing on the contribution of volunteers for social cohesion, resilience and sustainable development, and the action plan for the SDGs post 2030.	Organise an event on the occasion of the celebration of the International Year of Volunteers for Sustainable Development 2026.
<i>Promouvoir l'action de la société civile sur la triple crise planétaire et ses conséquences sur les droits de l'homme</i>	<i>Promouvoir la célébration de l'Année internationale des volontaires / bénévoles pour le développement durable 2026 au sein du CdE et de ses États membres.</i>	<i>Préparer des événements et des recommandations axés sur la contribution des volontaires / bénévoles à la cohésion sociale, à la résilience et au développement durable, ainsi que sur le plan d'action pour les ODD après 2030.</i>	<i>Organiser un événement à l'occasion de la célébration de l'Année internationale des volontaires / bénévoles pour le développement durable 2026.</i>
Set up a constructive dialogue with the other CoE institutions, including the Permanent Representations of the Member States to the CoE.	Constructive dialogue with the Committee of Ministers and the Permanent representations of the Member States to the CoE.	Prepare recommendations and/or resolutions, for adoption by the Conference of INGOs.	Prepare recommendations and/or resolutions, for adoption by the Conference of INGOs.
<i>Instaurer un dialogue constructif avec les autres institutions du CdE, y compris les représentations permanentes des États membres auprès du CdE.</i>	<i>Dialogue constructif avec le Comité des ministres et les représentations permanentes des États membres auprès du Conseil de l'Europe.</i>	<i>Préparer des recommandations et/ou des résolutions, pour adoption par la Conférence des OING</i>	<i>Préparer des recommandations et/ou des résolutions, pour adoption par la Conférence des OING</i>

14. Is there anything else you would like to share with CINGO members and/or the CINGO

Standing Committee/Y a-t-il autre chose que vous aimeriez partager avec les membres du CINGO et/ou le comité permanent du CINGO?